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Brattvåg Rotaryklubb 
Medlemsbrev nr 1, 2018/2019 

Juli, August og September,  
President Jorunn Fjørtoft 

 
Redaksjon: Geir Magne Ingeborgvik, Øyvind Haugen, Ewa Hildre, Svein Hoel, Thor Grønmyr og 

Lidvar Sunde.  
 
Møte 07. aug. 2018 

Fritt møte på Hautunet 
Bursdager: Jan Huse, Geir Magne 
Ingeborgvik 

Jorunn åpnet første møte med å 
ønske velkommen til et nytt 
Rotaryår. 
Hun gikk igjennom alle spørsmål 
som sto i innkallingen. Mange av 
desse spørsmålene er såpass om-
fattende at de må behandles i sty-
ret og videre behandles i plenum. 
Jorunn klarte å engasjere de frem-
møtte på en god måte og stilte 
spørsmål om hva som skal til for å 
engasjere medlemmene. Det kom 
frem mange innslag om hvordan 
klubben bør drives videre. Møte-
tid, antall fester, hva som kan gjø-
res for at alle kan ha tid til å delta 
på en skikkelig måte. Dette er ting 
som må tenkes og snakkes om vi-
dere, kanskje det kan bidra til at de 
yngre også kan ha lyst til å delta i 
klubben. Det ble også antydet at 
de frie møtene må være fri, slik at 
medlemmene får anledning til den 
gode praten. 
Tiden gikk fort denne kvelden så 
diskusjonen må fortsette og ide-
ene må komme også i fremtiden. 
Dette var et godt møte! 
 
Møte 14. aug. 2018 
Notkasting i Vadsetosen. 

Bursdager: Jan Arnliot Farstad 
Ca.  35  medlemmer  møtte  opp  til  
en trivelig kveld i Vadsetosen. 

Kvelden  var  preget  av  flott  vær  
og  stemningen  var  god.  Det  var  
gjort noen kast på kveldene 
forut,  og  det  kom  godt  med  da  
fangsten var heller dårlig i det 
ene kastet vi gjorde. Etter en 
varm sommer var det varmt også 
i vannet og fisken hadde trukket 
ut på dypet der vannet var kjøli-
gere. 
Vi fikk også besøk av Assiste-
rende Distrikts guvernør Ingrid 
Amalie Hagen som takket for inn-
bydelsen hun hadde fått og en 
trivelig kveld. 
 

  
 
Møte 21. aug. 2018 

Ego/Yrkesfordrag ved Johannes 
Strand 

Bursdager: Svein Hoel, Norvald 
Arild Misund, Bjørn Haukås, 
Harald Gudbransen. 
Jorunn ønsket velkommen til 
møtet,  deretter  tok  Bjørn  S.  for  
seg  endringer  i  programmet  for  
høsten. 

 

Så startet Johannes sitt foredrag 
og fortalte helt fra sin barndom og 
fram til dagens yrke. Han viste film 
fra Sande kommune og Gjerdsvika 
hvor han vokste opp. Han fortalte 
malerisk om sin oppvekst med sko-
legang, arbeid, livet som fisker og 
fiskemetoder. Han hadde også 
drevet hvalfangst og viste bilder 
fra denne perioden. 
Senere ble det høyskole i Trond-
heim innen elektro og automa-
sjon. Han fikk jobb etter denne ut-
dannelsen hos Seatex i Kongsberg. 
Etter  4  år  ble  det  skolegang  ved  
NTH i Trondheim igjen, og da stu-
derte han økonomi og administra-
sjon. Så gikk turen til Oslo hvor han 
jobbet i Garex, og OSL Garder-
moen som prosjektleder.  
Neste flytting ble til Søvika og job-
ben som logistikksjef hos Møre-
not, og her hadde han også ansva-
ret for datasystemer. Datakunn-
skapen hans førte til at han be-
gynte å jobbe for Intentus hvor 
han ble Daglig leder.  
Så gikk turen til Brattvåg og jobben 
som IT sjef i Haram kommune som 
senere ble slått sammen IT Avd. i  
Ålesund kommune. Her hadde han 
mange og utfordrende jobber. 
Johannes bor på Synnalandsneset 
og i fritiden driver han med trening 
på fotball, badminton og i trim-
gruppa. Han er også med i styret i 
småbåtforeningen i Brattvåg. Jo-
hannes har vært medlem av 
Round Table, noe han mener er 
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godt  for  en innflytter.  Takk til  Jo-
hannes for et innholdsrikt fore-
drag av en person med meget va-
riert skolegang og yrkeskarriere. 
 
Møte 28. aug. 2018 

Bedriftsbesøk ved Hatlehols 
trykkeri. 
Bursdager: Thor Grønmyr, Bente 
Bruun. 

Jorunn startet møte i fin stil med å 
fortelle om sitt første møte med 
Hatlehols Trykkeri. Hun mente det 
var i 1967, da var hun 8 år gammel. 
De  n  fikk  være  med  å  brette  og  
pakke merkelapper og pakke dette 
i esker. I tillegg til å få være på jobb 
vanket det litt betaling. Kjekt for en 
8 åring å få oppleve det. Deretter 
ble vi ønsket velkommen av daglig 
leder i HATLEHOLS, som er det nye 
firmanavnet og logoen til 
bedriften, Torstein Gjerde.  

Han  fortalte  litt  om  
omstillingsprosessen, historien til 
bedriften, om marked og 
arbeidsmengde i dag. Hatlehols 
har en stabil kundeportefølje som 
har  vært  med  hele  veien  frem  til  
dagens digitaliserte utgave av 
bedriften. Nesten alle maskiner i 
dag er digital, de har to maskiner i 
drift som har blitt med fra fortiden. 
Maskiner  som  i  dag  er  40-50  år  
gamle. 
Hatlehols har et unikt papirlager. 
Der  finnes  papir  i  alle  valører  ok  
kvaliteter. Nå er alt papir lagret i 
samme hus som produksjon 
foregår. Tidligere hadde de et 
eksternt papirlager som inneholdt 
store mengder papir, også den 
gang i  alle kvaliteter og farger. Da 
foregikk  all  trykking  på  papir  og  

forbruket var derfor stort. 
Hovedeier i dag er Aalgaard 
Offset Invest som eier 40 %. LAG 
er en lokal eier som er med, de 
eier 30%, dette hovedsaklig for å 
ha arbeidsplassene i bygda. 
Norsk Landbruks kjemi er eier 
nummer 3. Familien Hatlehol er 
også med på eiersiden. Geir 
Skaaden er styreleder i det nye 
selskapet. 
Fordelen med dagens 
digitaliserte produksjon er den 
enkle omstillingsprosessen. De 
kan  i  dag  levere  små  opplag  på  
kort varsel. Trenger kunden store 
opplag blir dette tilrettelagt hos 
Hatlehols og videresendt til 
offset-trykkeri som utfører den 
store trykkjobben. I mange 
tilfeller trenger kundene et lite 
startopplag med kort leveringstid, 
da kan dette leveres direkte fra 
Hatlehols nesten over natten. 
Ikke alle maskiner er digitaliserte. 
De har fremdeles to maskiner av 
gamle sorten som fremdeles gjør 
en god jobb. Disse maskinene er 
i dag 40-50 år gamle. 

 
Etter all denne informasjonen ble 
vi geleidet rundt i lokalene av en 
engasjert daglig leder. Han 
fortalte underveis om 
papirkvaliteter og maskiner. Han 
berettet også om antall ansatte i 
bedriften. Fra å ha vært over 50 
ansatte den gang de var på topp 
og  alt  var  gjort  på  
«gammelmåten», til de i dag er 7 
ansatte som bare arbeider 
digitalt. Første halvår i år gav en 
omsetning på mellom 6 og 7 mill. 
kroner. På årsbasis regner de 
med å nå en omsetning på 12 – 
13 mill. kroner. 

Hatlehols driver også med 
produktutvikling for sine kunder. 
De kan lage logoer og/ eller 
utforme trykksaker. Kunden kan da 
være med i prosessen hele veien 
digitalt. Det er også mulig å bestille 
trykksaker digitalt på Hatlehols 
hjemmeside.  
Det var kjekt å gå rundt i lokalene 
og  se  forandringene.  Jeg  var  mye  
innom der for 7-8 år siden. I dag er 
det nesten bare veggene igjen fra 
det som en gang var. 
Tove fikk æren av å takke for oss og 
overlevere den sedvanlige 
premien, en pakke « After Eight « 
til  Torstein  Gjerde   for  god  
informasjon om Hatlehols. 
 

Møte 4. sept. 2018 

Reiseskildring av Per Orvik 
Bursdager: 

President Jorunn Fjørtoft åpnet 
møtet med gruff(dikt) Nattetanker. 
Det  blir  oktober  fest  for  
rotarianere fra Søre - og Nordre 
Sunnmøre.   Og  det  er  bestem  at  
festen  skal  legges  til  20  oktober  i  
Ålesund på Scandic Parken Hotell. 
Det er 8 stk. som kan melde seg på, 
først til mølla prinsippet. 
I dag har vi besøk av Per Orvik som 
skal holde foredrag. 
Per  Orvik  fortalte  om  en  tur  han  
hadde sammen med kona, og 2 av 
barna til Nederland og Belgia, på 
buss og med kanalbåt. 
26% av Nederland ligger under 
havoverflaten. Nederland er kjent 
for tulipaner, vindmøller, 
skøyteløpere, skipsfart, der 
Rotterdam og Amsterdam er store 
havnebyer. 
Per Orvik hadde et veldig 
interessant foredrag som fenget 
hele forsamlingen denne kvelden. 
Det ble også tid til noen spørsmål 
undervegs, og vi avsluttet 
foredraget med 3 vers fra sangen 
De nære ting 
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Møte 11. Sept. 2018 

Robotisering av helsevesenet v. 
Vivian Maridal 

Bursdager: 
 

Denne kvelden hadde vi besøk av 
Viviann Maridal som jobber ved 
Haram Omsorgssenter. Hun leder 
arbeidet med innføring av 
velferdsteknologi i Haram 
Kommune. 

 
Utfordringen i eldreomsorgen 
framover ligger i at det blir flere 
eldre og færre varme hender til  å 
ta vare på de eldre. Enkelte 
oppgaver  må overtas  av  andre og 
her kommer andre enn sykepleiere 
inn og man må i tillegg tenke på ny 
teknologi. 
I Haram kommune i dag er det tatt 
i bruk digital trygghetsalarm, 
smarte medisindispensere, 
døralarmer, GPS sporing og noe 
som heter RoomMate som er 
digitalt tilsyn hjemme hos 
brukeren. Dette er ikke tradisjonell 
kameraovervåking, men et 
infrarødt kamera som følger 
bevegelse og kan programmeres til 
å gi alarm ved u-ønskede 
hendelser. 

 
Det  er  viktig  at  brukeren  og  evt.  
pårørende blir aktivt involvert i 
utviklingen av gode helse og 
omsorgstjenester.  

En lærerik  kveld  som sier  oss  at  
teknologien  er  på  full  fart  inn  i  
omsorgen og at 
omsorgstjenestene vil utvikle seg 
i årene som kommer. 
Takk  for  en  lærerik  kveld  til  
Viviann. 

 
 
Møte 18. Sept. 2018 

Besøk  av  Heidrun  Bakke  Orvik  
som jobbar til dagleg med 
integrering av flyktningar  

Bursdager: Magne Lundemo, 
Jorunn Ulstein Fjørtoft 
 

President Jorunn ønsket 
velkommen, bursdag siden sist 
henne selv.  
Hun ga deretter ordet til Heidi 
Bakke  Orvik,  rådgiver  i  
integreringsavdelingen i 
kommunen. 3 rådgivere, etter at 
flyktningkonsulenten og 
norskopplæringen ble slått 
sammen  til  én  etat.  2  års  
program for flyktninger, som 
omfatter norskopplæring, 
arbeidstrening, norske skikker 
med mer. 
 
Pr  i  dag  31  voksne  flyktninger  i  
dette opplegget, fra Syria, Eritrea 
og kurdere. I tillegg 
arbeidsinnvandrere hovedsakelig 
fra europeiske land. Alt fra 
analfabeter til 
universitetsutdanning, må legge 

opp undervisningen deretter, 
 
Heidi hadde med seg Ibrahim fra 
Syria, 27 år gammel, som forsto og 
snakket godt norsk etter flere år på 
forskjellige asylmottak i Norge, bl.a. 
på Vestnes der han trivdes svært 
godt pga. engasjement fra frivillige 
i kommunen. 
Han studerte jus i hjemlandet, 4 år 
før  han  flyktet,  vanskelig  å  bruke  
denne utdanningen her. Har nå 2 
dager i uken med arbeidstrening 
på Brattvåg hotell  trives godt der, 
det er god språktrening i 
dialekten/nynorsk, på 
norskopplæringen foregår alt på 
bokmål. Han kjenner ingen  i bygda, 
og skulle gjerne hatt mer kontakt. 
Blir ensomt på fritiden, som bl.a. 
benyttes til lesing og se på film. 

 
Deretter mange spørsmål fra salen 
om hvordan forholdene kunne 
legges bedre til rette for 
flyktninger. Flyktningefadder var 
en mulighet og en viktig oppgave, 
ellers viktig å finne aktiviteter der 
de kan delta i samfunnet, for 
eksempel dugnadsarbeid, 
deltagelse i organisasjoner og lag, 
være med på fisketurer etc. 
Heidrun tar gjerne imot beskjed 
om de forskjellige tilbudene og 
formidler disse videre.  
 
Ellers naturligvis viktig med arbeid, 
men det er vanskelig å få, spesielt 
før man lærer et visst nivå av norsk, 
derfor viktig at flyktningene kan 
omgås ”de innfødte” på fritiden for 
å lære språket raskere. 
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En lærerik time gikk fort, og ga et 
godt innblikk i hvilke utfordringer 
flyktningene har i  et nytt land, og 
hvilke muligheter som er aktuelle 
for å gjøre disse lettere. 
 

Møte 25. Sept. 2018 
Dugnad på trimparken ved 
Synnalandsvatnet 

Bursdager: 
 
Denne  kvelden  møttes  vi  for  å  
planere og gjøre klart området 
med tanke på montering av 
trimapparatene. De som møtte 
stilte  med  grafser  og  trillebår  og  
jobben ble rakt utført.  
Senere på kvelden var det foredrag 
med Geir Lippestad på ID huset og 
flere medlemmer reiste også dit. 
 

 


